
Aan  de  Griffier  van Provinciale Staten van Zeeland  
Provinciehuis  
Abdij  6  
4331 BK  MIDDELBURG  
 
Middelburg,  11.01.2022  
 
 
Geachte  mevrouw  de  Griffier,  

Betreft  schriftelijke  vragen  ex  art.  44  van  het  RvO  Provinciale  Staten  (PS)  van  Zeeland  jo.  art.  
151 lid  1 PW  van  de  Statenleden  BOS en  WALRAVENS, Forum voor Democratie (FVD)  over  
de  primeur  van de  eerste  Zeeuwse  elektrische  bus  en de  Bredabus.  

Hierbij  verzoeken wij  u onze vragen ter  kennis te brengen van het  College van Gedeputeerde 
Staten  (GS)  van de Provincie Zeeland.  Wij  vragen om  de schriftelijke beantwoording van onze 
vragen.  

Vragen:  

 1.       De PZC bericht op 10 januari jl.         dat Goes de Zeeuwse primeur heeft met de eerste  
            elektrische bus. Op 7 september 2021 hebben GS PS geïnformeerd over het niet doorgaan 

      van een pilot met 11 elektrische bussen in Goes, maar dat er wel een voorstel van 
          Connexxion verwacht wordt voor de inzet van elektrische mini-bussen. Wanneer zijn PS door 

        GS geïnformeerd over het op handen zijn van deze Zeeuwse primeur? Worden er voor deze 
   elektrische bus kosten gemaakt voor het aanleggen van de benodigde laadinfrastructuur? 

       Zijn de ervaringen met een elektrische minibus (waar het kennelijk om gaat) te extrapoleren 
 naar de tientallen grote elektrische bussen die straks misschien gaan rijden in de nieuwe 

 concessie? 
 2.              Volgens Gedeputeerde Van der Maas is 2025 het ‘natuurlijke moment’ om over te schakelen 

       op bussen die rijden op stroom of waterstof. Dan gaat de nieuwe concessie in voor het 
    streekvervoer. Bedrijven die hiervoor inschrijven moeten rekening houden met de aanschaf 

       van elektrische of waterstofbussen. In de Zeeuwse Mobiliteitsvisie wordt gesproken over 
         “zero-emissie” als het gaat om het OV, wat ook mogelijkheden openlaat voor alternatieven 
       zoals biodiesel en biogas. Kunnen GS het document delen dat als grondslag geldt voor de 

   (beperktere) keuze voor zero-emissie brandstoffen voor het OV? 
 3.     In de Statenvergadering van 17 december 2021 was er sprake van een Babylonische 

  spraakverwarring over de meerkosten van de Bredabus in de nieuwe concessie die vanaf 
         2025 zal ingaan. De meerkosten voor het behoud van de huidige Bredabus in de nieuwe 

     concessie werden door de Gedeputeerde eerst ingeschat op EUR 600.000 per 10 jaar, wat 
    later gecorrigeerd werd naar     EUR 600.000 per 1 jaar     (in totaal dus EUR 6.000.000 

              meerkosten over de 10 jaar looptijd van de concessie). Kunnen GS nogmaals klip en klaar  
      aangeven wat de geschatte meerkosten voor het behoud van de huidige Bredabus in de 

 nieuwe concessie zijn? 
 4.  Een  verhoging  van    60 % per  jaar  in  de  kosten  voor  behoud  van  de  Bredabus  lijkt 

   buitenproportioneel. Kunnen GS aangeven of de randvoorwaardes aan de Bredabus zijn 
     veranderd t.o.v. de huidige concessie en zo ja, welke dat zijn? Liggen bv. de nieuwe zero-
       emissie eisen of de beperking tot elektriciteit of waterstof als energiedrager (met als gevolg 

     bv. noodzaak tot nieuwe laad- of tankinfrastructuur) ten grondslag aan de verhoging van 60 
 %? 
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 5.               Als de Bredabus in zijn huidige vorm vanaf 2025 inderdaad 60 % per jaar duurder zou 

         worden, is het dan aannemelijk dat ook alle andere OV-lijnen 60 % duurder gaan worden? 
 6.     Hoe verklaren GS anders de verschraling van het OV vanaf 2025? 
 7.      Mocht er gekozen worden voor elektrische Bredabussen met behoud van het huidige 

      rooster, is dat überhaupt technisch mogelijk? Zijn er dan (gezien de lange standtijden voor  
opladen en de beperkte  actieradius)  meer bussen nodig dan  wanneer op vloeibare 

 brandstoffen zou worden gereden? 
 8.                 De fractie van Forum voor Democratie wil alle opties openhouden als het gaat om het behoud 

van de  Bredabus. Zijn  GS genegen  om te overwegen alternatieve zero-emissie 
    energiedragers als biodiesel en biogas voor te stellen als brandstof voor de Bredabus als 

      blijkt dat dit veel goedkoper zou zijn? 

In afwachting van de beantwoording, verblijven wij, 
met de meeste hoogachting, 
namens de Statenfractie van het Forum voor Democratie, 

BOS Martin; 
WALRAVENS Fred. 
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